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لزوم حمايت سيستم بانکي، ماليات و گمرک
 از توليدکنندگان

معاون وزير صنعت، معدن و تجارت با بيان 
اينک��ه توليدکنن��ده و مصرف کننده لازم و 
مل��زوم همديگر هس��تند، گفت: سيس��تم 
بانک��ي، ماليات، بيمه و گمرک بايد س��عي 
کنند با تغيير رويه اجرايي در سال حمايت از 
توليد ايراني از توليدات داخلي حمايت کنند. 

به گزارش ايسنا، سيدمحمود نوابي با بيان اينکه اولويت امسال مبارزه 
با قاچاق کالا اولويت وزارت صنايع است، اظهار کرد: حوزه برخورد با 
کالاي قاچاق بايد در حد برخورد با مواد مخدر در نظر گرفته شود. وي 
با اش��اره به ضرورت ايجاد هم افزايي جدي در مس��ير مبارزه با کالاي 
قاچ��اق، اف��زود: توج��ه جدي در اين امر نقش مهمي در رونق و حمايت 
از کالاي ايران��ي ايف��ا مي کن��د. معاون وزير صنعت، معدن و تجارت در 
ادامه تبليغ کالاهاي داخلي و استفاده مسئولان از محصولات بومي را 
از جمله ضرورت هاي اجرايي در حوزه حمايت از کالاي ايراني دانست 
و بيان کرد: سيس��تم بانکي، ماليات، بيمه و گمرک بايد س��عي کنند با 
تغيير رويه اداري و اجرايي از توليدات داخلي حمايت کنند. نوابي ادامه 

داد: توليدکننده و مصرف کننده لازم و ملزوم همديگر هستند.

اختلاف قيمت 10 ميليوني کارخانه و بازار خودرو
رئيس اتحاديه نمايشگاه داران و فروشندگان خودرو تهران درخصوص 
بازار خودروهاي دس��ت دوم اظهار داش��ت: افزايش قيمت خودروها بر 
بهبود بازار خودروهاي دست دوم تا حدودي تاثيرگذار بوده است. سعيد 
موتمني در گفتگو با خبر خودرو با توجه به آخرين تغييرات قيمتي بازار 
خودروهاي داخلي گفت: در چند روز گذشته قيمت انواع ساندرو ، پژو 
207 دنده اي و اتومات و تندر پلاس را 10 درصد افزايش يافته است 
اما در خودروهاي زير 40 ميليون تومان ش��اهد افزايش قيمت زيادي 
نبودي��م. وي ب��ا گلاي��ه از اختلاف قيمت کارخان��ه و بازار خودروهاي 
داخلي، گفت: دو نرخي قيمت خودروها همچنان پا برجاست به طوري 
که انواع مختلف س��اندرو با حدود 10 ميليون، تندر پلاس حدود 10 
ميليون، پژو 207 حدود 10 ميليون، پژو 206 تيپ 5 حدود 5.3 ميليون، 
پ��ژوV8 206 ح��دود 4.5 ميليون، پژو پ��ارس LX حدود 6.5 ميليون، 
پ��ژو 206 تي��پ 2 ح��دود 4 ميليون، پ��ژو پارس حدود 3.5 ميليون، پژو 
405 حدود 3 ميليون تومان افزايش نس��بت به قيمت کارخانه خريد 
و فروش مي ش��وند. وي با بيان عدم عرضه به عنوان عامل اصلي دو 
نرخي شدن قيمت ها گفت: چنانچه عرضه خودرو به اندازه کافي باشد 

اختلاف قيمت کارخانه و بازار کم خواهد شد. 

اختصاص يارانه به زيرساخت هاي توليد و بسته بندي
معاون وزير صنعت، معدن و تجارت گفت: به منظور حمايت و تقويت 
چرخه توليد تا صادرات، به زيرس��اخت هاي توليد و بس��ته بندي امسال 
يارانه داده مي شود. به گزارش ايسنا، رضا رحماني اظهار کرد: امسال به 
منظور تقويت صادرات اقداماتي در دست انجام است که از جمله آن ها 
اختصاص يارانه به اين دو بخش است. وي افزود: براي توسعه صادرات 
پي��ش نيازهاي��ي وج��ود دارد که از جمله آن ها برپايي نمايش��گاه هاي 
تولي��دات و ظرفيت ه��ا با هدف معرفي توانمندي هاس��ت و در کنار آن 
توسعه و ارتقاي کيفيت و کميت بسته بندي و فرآوري است. همچنين 
امس��ال به صادر کنندگان يارانه و نيز جوايز صادراتي اعطا مي ش��ود. 
رحماني خاطرنش��ان کرد: هيچ س��هميه بندي نيز در اين زمينه اعمال 
نخواهد ش��د و هر اس��تان به تناس��ب ظرفيت ها، توانمندي ها و فعاليت 
در اين حوزه مي تواند از اين منابع و يارانه ها بهره گيرد. وي با اشاره به 
حوزه پوشاک گفت: امروز 11 درصد بنگاه هاي صنعتي کشور در اين 
حوزه فعال بوده و با وجود پنج درصد سرمايه گذاري صنعتي کشور 13 

درصد اشتغال اين بخش را به خود اختصاص داده است.

صادرات 3/3 ميليارد دلاري صنايع غذايي 
مدي��رکل صناي��ع غذاي��ي، دارويي و بهداش��تي وزارت صنعت، معدن 
و تج��ارت گف��ت: با وج��ود صادرات 3.3 ميلي��ارد دلار صنايع غذايي 
ايران در س��ال 96، اين بخش از نبود کنسرس��يوم هايي که بتوانند اين 
محصولات را آسان و باکيفيت به دست مشتريان در کشورهاي همسايه 
برس��انند، رنج مي برد. مهدي صادقي نيارکي در گفتگو با ايرنا افزود: 
بهترين راهکار براي توسعه بازارهاي صادراتي، تشکيل کنسرسيوم ها 
يا ش��رکت هاي مديريت صادرات اس��ت که بتوانند با برخورداري از 
نقدينگي لازم، به پيش خريد نقدي محصولات )سلف خري(پرداخته، 
محصولات را دست چين کرده و باکيفيت يکسان به بازار عرضه کنند. 
وي تصريح کرد: پارس��ال 2 ميليون و 200 هزار تن انواع محصولات 
صنايع غذايي، دارويي و بهداشتي به ارزش سه ميليارد و 340 ميليون 
دلار صادر شد؛ بر اين اساس و با توجه به برنامه ريزي براي صادرات 
3.6 ميليارد دلاري، بيش از 93 درصد اين هدف محقق شد. صادقي 
نيارکي بيان داشت: 2.8 ميليارد دلار صادرات در صنايع غذايي، 270 
ميليون دلار در صنايع دارويي و مواد اوليه و 227 ميليون دلار از صادرات 

در حوزه محصولات آرايشي و بهداشتي به ثبت رسيد.

آسياتک و مهربانه
 همکاري براي جامعه اي بهتر

ش��رکت آس��ياتک يک��ي از 
فعال ترين سازمان هاي بزرگ 
کشور در حوزه مسئوليت هاي 
اجتماع��ي اس��ت. همکاري با 
بزرگترين نهادهاي اجتماعي 
بين المللي و ملي مانند محک، 

يونسکو ، همکاري با خيريه هاي حامي توانيابان، تامين لوازم التحرير 
دانش آموزان نيازمند، مشارکت بزرگ و گسترده در بحران  هاي ملي 
از جمله واقعه زلزله کرمانش��اه و...گوش��ه اي از فعاليت اين ش��رکت در 

حوزه مسئوليت هاي اجتماعي اخير بوده است.
آس��ياتک اکن��ون قص��د دارد ب��ا توس��عه فعاليت هاي خ��ود در بحث 
مس��ئوليت هاي اجتماعي همکاري گس��ترده و سراسري را با موسسه 

نيکوکاري مهربانه آغاز کند.
مهربانه پلتفرم تامين جمعي مالي با مدل اهدا براي اهداف خيريه، 
اجتماعي، بشر دوستانه و غير انتفاعي است. در مقايسه با خيريه هاي 
س��نتي، مهربانه حمايت هاي کاربران را براي پروژه هاي مش��خص 
)با اهداف، هزينه و زمان بندي مش��خص( جذب کرده و ش��فافيت 
کامل��ي در اج��راي فعاليت هايش اعمال مي کند. به اين صورت که 
حاميان پروژه ه مشخص بوده و گزارش اجراي پروژه ها به صورت 
منظم به اطلاع کاربران مي رسد. براي انجام اين فعاليت ها، مهربانه 
از بس��تر اينترنت و ش��بکه هاي اجتماعي  بهره مي برد.اين فعاليت 
که اس��اس آن بر بس��تر اينترنت صورت مي گيرد، آغاز حرکتي بي 
نظير و نو ميان يک س��ازمان بزرگ با يک موسس��ه نيکوکاري در 
کشور خواهدبود. جذب حمايت هاي افراد جامعه جهت آغاز يا انجام 
يک فعاليت مش��خص، با ش��فافيت کامل، از طريق زيرساخت هاي 
اينترنتي که به آن کرادفاندينگ )Crowdfunding( نيز مي گويند 

اصلي ترين روش کار موسسه نيکوکاري مهربانه است.
کمک به توانيابان، حمايت از زنان بدون سرپرست، تامين جهيزيه، 
حمايت از تحصيل دانش آموزان کم بضاعت، کمک به هزينه هاي 
درماني اقش��ار آس��يب پذير و فعاليت و س��رمايه گذاري در مناطق 
محروم از جمله اقداماتي است که تاکنون توسط موسسه نيکوکاري 

مهربانه صورت گرفته است.
آسياتک اميدوار است با همکاري گسترده تر با نهادهاي نيکوکاري 

نقش موثرتري در داشتن جامعه اي بهتر ايفا نمايد.

پيشخوان

صنعت، معدن،تجارت

گروه صنعت، معدن و تجارت: هفته اول ارديبهشت ماه بود که 
طرح دو فوريتي ساماندهي بازار خودرو مطرح و مقرر شد تا اين 
بار کنترل بازار خودرو در دست نمايندگان مجلس در ساختمان 
بهارس��تان باش��د. اما حالا ارديبهشت ماه به پايان خود نزديک 
مي ش��ود و هرچند هنوز خبري از س��اماندهي بازار نيست و فقط 
زمزمه هاي برگزاري جلس��ه س��اماندهي بازار خودرو به گوش 
مي رس��د؛ ام��ا چند تن از نمايندگان مجل��س از اهميت اجراي 
اين ساماندهي براي از بين بردن مافياي حاضر در بازار خودرو 
صحبت مي کنند. نمايندگان مجلس معتقدند که با اجراي اين 
طرح ريش��ه لابي هاي غيرقانوني در صنعت خودرو خش��کانده 
خواهد شد. از طرف ديگر دسته اي از کارشناسان صنعت و بازار 
خ��ودرو و فع��الان اين حوزه معتقدند که طرح س��اماندهي بازار 
خودرو که در مجلس مطرح شده به دليل ارائه پيشنهاد کاهش 
تعرف��ه واردات خ��ودرو، تاثير منفي بر بازار ارز داش��ته و اجرايي 
نيست. از همان روز اول اعلام طرح دو فوريتي ساماندهي بازار 
خودرو در صحن علني مجلس مطرح شد و در نهايت يک فوريت 
آن به تصويب نمايندگان رس��يد، صاحب نظران و کارشناس��ان 
متع��ددي چ��ه در حوزه خ��ودرو و چه اقتصادي، دخالت مجلس 
در بهب��ود و س��اماندهي ب��ازار خودرو را منف��ي تلقي کردند و بر 
اين باور بودند که با ورود دولت و مجلس بازار بدتر از وضعيت 
فعل��ي خواه��د ش��د. با اين حال اما طرح ي��ک فوريتي اعلام و 
مقرر ش��د تا به زودي جلس��اتي با خودروس��ازان و مجلس��ي ها 
برگزارش��ود و برنامه و نحوه س��اماندهي بازار خودرو مش��خص 
ش��ود که هنوز، هنوز نه جلس��ه اي برگزار ش��ده و نه التهاب بازار 

کاهش يافته است.  
در همين ميان برخي ديگر بر اين باورند که مگر ورود شوراي 
رقابت در دهه 80 به بازار چه کمکي به حال و روز خودرو کرده 
که حالا مجلس مي خواهد يک نسخه ديگرش را اجرايي کند؟ 
برخ��ي ديگر نيز معتقدند که سيس��تم نظ��ارت با قيمت گذاري 
دستوري بازار را برهم مي زند و به بازار حاشيه و سياه، جان دوباره 
مي بخشد، چراکه وقتي عرضه خودروها چه به صورت طبيعي 
و چ��ه براس��اس افزايش تقاض��ا و چه به صورت برنامه ريزي از 
سوي خودروساز کاهش مي يابد، به طور قطع بازار حاشيه تقويت 
مي ش��ود. با اين اوصاف اينکه تصميمات اخير بازار پر هيجان 
خ��ودرو که به گفته بس��ياري از فع��الان بايد بازار تعيين کننده 
قيمت باشد و نه دستگاه هاي نظارتي، تا چه ميزان بازار را ملتهب 
مي کند؟ همچنين اين پرسش مطرح است که چرا پس از اعلام 
و پيگيري مجلس بر قيمت خودروهاي داخلي، هنوز هيچ خبري 
از اجراي طرح يک فوريت و جلساتي براي تصميم گيري نهايي 
خودرو نيست؟ همچنين خودروسازان و قطعه سازاني که درآمد 
آن ها از عرضه خودرو با قيمت متناسب بازار است در اين ميان 
بايد چه کنند و کدام روش قيمت گذاري را پيش گيرند، چراکه 
اکن��ون برخ��ي از فعالان بازار و صنعت خودرو در بلاتکليفي به 

سرمي برند و چراغ بازارشان خاموش شده است.

بررس�ي ط�رح س�اماندهي ب�ازار خ�ودرو در کميس�يون  ���
صنايع

در همين ارتباط محمدرضا منصوري، عضو کميس��يون صنايع 
و معادن مجلس در گفتگو با مهر از ارايه طرح ساماندهي بازار 
خودرو به هيات رئيس��ه مجلس و تصويب يک فوريت آن خبر 
داد و گف��ت: اي��ن ط��رح اکنون در کميس��يون صنايع و معادن 
مجلس در دس��ت بررس��ي اس��ت. وي با انتقاد از افزايش تعرفه 
واردات خودروهاي هيبريدي، افزود: افزايش تعرفه خودروهاي 
هيبري��دي ک��ه بر کاهش آلودگي هوا موثر اس��ت، هيچ توجيه 
منطقي ندارد و نمايندگان مجلس درصدد هستند تا تعرفه اين 
خودروه��ا را کاه��ش دهن��د. عضو کميس��يون صنايع و معادن 
مجل��س تصريح کرد: نمايندگان مجلس معتقدند بحث خودرو 
نياز به چراغ راه دارد تا با تصميمات آني و مقطعي، اين صنعت 
دچار مشکل نشود.بر همين اساس طرح ساماندهي بازار خودرو 
را ب��ه هي��ات رئيس��ه مجلس ارائه دادند ک��ه يک فوريت آن به 
تصويب رس��يد و در حال حاضر در کميس��يون صنايع و معادن 
در دس��ت بررس��ي اس��ت. منصوري ادامه داد: به طور يقين با 
تصوي��ب اي��ن طرح در مجلس، تکليف خودروس��ازان داخلي و 
وارداتي مش��خص خواهد ش��د و ديگر برخي افراد که به يک 
س��ري اطلاعات محرمانه دسترسي دارند، نمي توانند از طريق 
استفاده از رانت، به سودهاي کلان دست يابند. عضو کميسيون 
صناي��ع و مع��ادن مجلس گفت: متاس��فانه قوانين و مقررات در 
صنعت خودرو به گونه اي است که برخي با نفوذي که در دولت 
و برخي س��ازمان ها و نهادها دارند، توانس��ته اند با دسترس��ي به 
اطلاعات به س��ودهاي کلان دس��ت يابند؛ به طوري يقين در 

صورت تصويب طرح ساماندهي بازارخودرو، ريشه رابطه هاي 
اضافه و لابي هاي غيرقانوني در صنعت خودرو خشکانده خواهد 
ش��د. وي با ابرازاميدواري از تصويب اين طرح در صحن علني 
مجلس، تصريح کرد: با توجه به اينکه نمايندگان مجلس مصمم 
به س��اماندهي بازار خودرو و کاهش تعرفه خودروهاي هيبريد 
هس��تند اي��ن ط��رح با راي بالايي در صح��ن علني مجلس به 

تصويب خواهد رسيد.

ساماندهي بازار براي مقابله با مافيا خودرو ���
در همين ارتباط سعيد باستاني، سخنگوي کميسيون صنايع و 
معادن مجلس در گفتگو با تسنيم، با بيان اينکه افزايش تعرفه 
خودروهاي هيبريدي يک کج س��ليقگي و اش��تباه است، گفت: 
تعرف��ه خودروه��اي هيبريدي با وجود اينکه از 45 درصد به 25 
درصد کاهش يافت اما بازهم اين تعرفه بالا است و بايد کاهش 
ياب��د. وي اف��زود: طرح س��اماندهي بازار خودرو که يک فوريت 
آن به تصويب رسيده و به کميسيون صنايع و معادن به عنوان 
کميس��يون تخصصي ارجاع داده ش��ده در مجموع طرح خوبي 
است اما بايد جزئيات آن مورد بحث و بررسي دقيق و کارشناسي 
ق��رار گيرد. س��خنگوي کميس��يون صناي��ع و معادن مجلس با 
بي��ان اينکه متاس��فانه برخي لابي هاي داخل��ي تعرفه واردات 
خودروه��اي هيبري��دي را افزايش داده،گف��ت: يکي از اهداف 
نمايندگان امضاء کننده طرح اين است که در طرح ساماندهي 
بازار خودرو با ايجاد شفافيت در صنعت خودرو به پشت پرده ها 
و مافيايي که در اين صنعت وجود دارد پايان دهد. چراکه نبود 
ش��فافيت و وجود لايه هاي پنهان به طور يقين فس��ادآور است. 

اي��ن نماين��ده مجلس همچنين تصري��ح کرد: با وجود اينکه ما 
خود خودروساز هستيم و بايد از توليد داخل حمايت کرد اما بايد 
توجه داشت اين حق مردم است که خودروهاي ايمن، به  روز و 
باکيفيت سوار شوند. لذا مجلس تلاش هاي خود را براي کاهش 
تعرفه خودروهاي هيبريدي ادامه مي دهد. باستاني ادامه داد: اگر 
طرح س��اماندهي بازار خودرو به صورت کارشناس��ي و دقيق در 
کميسيون صنايع و معادن مجلس مورد بررسي قرار گيرد اميد 

به تصويب آن در صحن علني مجلس وجود دارد.

زمزمه هاي تاثير منفي بر بازار ارز ���
از طرف ديگر زمزمه هايي درباره تاثير منفي اجرايي شدن طرح 
ساماندهي بازار خودرو که مورد نظر نمايندگان مجلس است نيز 
ش��نيده مي ش��ود. در اين ارتباط امرا... اميني، کارش��ناس صنعت 
خودرو و عضو هيات علمي دانشگاه تربيت مدرس اظهار کرد: طرح 
ساماندهي واردات خودرو فقط يک فوريت اش در مجلس تصويب 
شده و البته نمايندگان به دنبال تصويب هرچه سريع تر اين طرح 
هستند چراکه معتقدند اين کار مي تواند براي ساماندهي وضعيت 
بازار خودرو و ايجاد شفافيت در اين بازار و کوتاه کردن دست هاي 
پشت پرده و رانت ها مفيد باشد. با اين حال حقيقت اين است که 
بايد به جاي ارائه چنين طرح هايي، ديدگاه ها اصلاح شود. به عنوان 
مثال اگر طبق آنچه که در اين طرح مطرح ش��ده، تعرفه واردات 
خودرو را کاهش دهيم باعث ايجاد مش��کل در بازار ارز مي ش��ود. 
اين کارشناس صنعت خودرو ادامه داد: در واقع با کاهش تعرفه 
واردات خودرو، به تقاضاي خودروهاي وارداتي دامن زده و باعث 
افزايش واردات اين محصول مي شويم که اين موضوع تاثير منفي 
بر بازار ارز دارد. هر طرحي که در مجلس مطرح مي شود بايد داراي 
يک ويژگي اصلي باشد که همان امکان اجرايي بودن آن است. 
بر فرض تصويب طرح ساماندهي واردات خودرو در مجلس، آيا 
در صورت اجرايي ش��دن آن و کاهش تعرفه واردات خودرو، ارز 
مورد نياز براي واردات اين محصول وجود دارد!؟ اميني با اش��اره 
به بخشي از اين طرح که در آن بر اجراي استانداردهاي 85 گانه 
جديد در صنعت خودرو و تعيين نقش خودرو و خودروس��ازان در 
سوانح رانندگي تاکيد شده، اظهار کرد: اقتصاد دستورپذير نيست 
و شرايط کسب وکار بايد تسهيل شود. در رابطه با طرح ساماندهي 
بازار خودرو نيز بايد بررسي کرد شرايط کسب وکار چه مشکلاتي 
دارد که باعث شده صنعت خودرو دچار چنين وضعي شود. به عنوان 
مثال اگر همين الان مديرعامل يک خودروس��از بزرگ تصميم 
بگيرد به دلايل غيراقتصادي بودن، خط توليد محصولاتش را در 
يک استان تعطيل کند، صداي نماينده هاي مجلس در آن استان 
درآمده و مخالفت مي کنند. اين عضو هيات علمي دانشگاه علم 
و صنعت همچنين خاطرنشان کرد: در مجموع بايد گفت وقتي 
اقتصاد سياست زده مي شود مشکلات اين چنيني نيز بروز مي کند 
بنابراين بايد به جاي ارائه چنين طرح هايي، ديدگاه کلان نسبت 

به اقتصاد را اصلاح کنيم.

بررسي طرح ساماندهي بازار خودرو در کميسيون صنعت و معدن مجلس ادامه دارد

اميني در گفتگو با »تجارت«: طرح ساماندهي بازار خودرو نيازمند تغيير ديدگاه هاست

بهارستان به دنبال حذف مافياي خودرو

شرايط جديد صادرات هنوز ابلاغ نشدهاز توسعه پلت فرم داخلي غافل نشويملغو برگزاري نمايشگاه خودرو در تهران
رئي��س ش��وراي ش��هر ته��ران از لغ��و 
برگزاري نمايش��گاه خودرو در پايتخت 
خب��ر داد. براس��اس گ��زارش ايس��نا، 
محسن هاش��مي پس از گلايه برخي از 
اعضاي ش��وراي شهر مبني بر برگزاري 

نمايشگاه هاي پرمخاطب در شهر تهران تصريح کرد: روز گذشته 
اس��فهبدي رئيس ش��رکت بين المللي نمايشگاه ها با بنده تماس 
گرفتند و از کنسل شدن برگزاري نمايشگاه خودرو در نمايشگاه 
بين المللي خبر داد. اسفهبدي عنوان کرد که اين نمايشگاه برگزار 
نمي ش��ود اما قرار هم نبود که اين نمايش��گاه خودرو بين المللي 
باش��د بلکه تنها در س��طح کش��ور گروه هاي خودروساز به ارائه 
دستاوردهاي خود مي پرداختند اما علي رغم اينها ما نيز از عدم 

برگزاري اين نمايشگاه پرمخاطب در تهران تشکر مي کنيم.

عضو هيات علمي دانشگاه گفت: خروج 
آمريکا از برجام نش��ان داد که علي رغم 
همکاري با خودروس��ازان مطرح جهان 
صنعت خودرو نبايد از تقويت توان داخلي 
که مهمترين آن توسعه پلت فرم هاي ملي 

اس��ت، غافل شود. ش��هرام آزادي اظهار کرد: دو استراتژي اصلي 
پيش روي صنعت خودروي ايران همکاري و تعامل با خودروسازان 
مطرح جهان و همچنين توسعه و تقويت توان داخلي است. وي 
خاطرنشان کرد: توليد تحت ليسانس خودروهاي به روز خارجي در 
کنار داخلي سازي اين خودروها استراتژي درستي است که از سوي 
صنعت خودرو در پيش گرفته ش��ده اس��ت. آزادي ادامه داد: با اين 
حال همکاري با خودروسازان مطرح جهان نبايد ما را از موضوع 

تقويت و توسعه توان داخلي صنعت خودرو غافل کند.

رييس سابق اتاق بازرگاني تهران گفت: 
طبيعتا راه اندازي س��امانه جديد تجاري 
ت��ا جا بيفتد وق��ت مي برد و راه هايي که 
از ط��رف معاون اول رئيس جمهور براي 
صادرات ابلاغ شده مي تواند راهکارهاي 

مناسبي باشد که البته شيوه اجرايي آن در حال تنظيم است و هنوز 
ابلاغ نشده است. يحيي آل اسحاق  اظهار کرد: بعد از سياست هاي 
جدي��د ارزي و راه اندازي س��امانه تج��اري فرصت جديدي براي 
صادرکنندگان به عراق و افغانستان ايجاد شده که طبيعتا باعث 
رونق بيشتري خواهد شد. به گفته آل احساق، به نظر مي رسد ظرف 
يک ماه آينده تمامي نارسايي هاي اين شيوه هاي جديد حل و فصل 
مي شود و براي صادرات چندان مشکلي ايجاد نخواهد شد مگر 

آنکه شرايط جديدي به خاطر برجام پيش آيد.

وزير صنعت، معدن و تجارت با رؤساي سازمان هاي استاني 
صنعت، معدن و تجارت درخصوص تنظيم بازار در آستانه ماه 
مبارک رمضان ارتباط ويديو کنفرانسي برقرار کرد و برنظارت 
بيشتر بر بازار و کنترل قيمت ها تاکيد کرد. به گزارش شاتا، 
در اين ارتباط ويديويي گزارش بررس��ي آخرين وضعيت 
قيمت ها، تأمين اقلام اساسي مصرفي مردم، ثبات و نظارت 
بر بازار و تأمين ارز توليدکنندگان در آستانه ماه مبارک رمضان 
توسط رؤساي سازمان هاي استاني صنعت، معدن و تجارت 
ارايه شد. همچنين طرح ويژه بازار در ماه مبارک رمضان نيز 
مورد بررسي قرار گرفت و محمد شريعتمداري روند اقدامات 
را بررس��ي کرد و راهکارها و دس��تورات لازم را اعلام کرد. 
وزير صنعت، معدن و تجارت گفت: تشکيل نمايشگاه هاي 
وي��ژه م��اه مبارک رمضان و ش��رکت همه اصناف در اين 
نمايشگاه ها، بکارگيري فروشگاه هاي زنجيره اي و اجراي 
طرح ضيافت رمضان را بايد جدي گرفت. شريعتمداري در 
ادامه با تأکيد بر اينکه نبايد در تأمين هيچ کالايي مشکل 
وجود داش��ته باش��د تصريح کرد: شبکه تأمين استان ها در 

خصوص اقلام اساسي مورد کنترل و نظارت بيشتر باشد. 
وي همچنين اضافه کرد: مديران استاني از ميزان تأمين 
نيازمندي هاي اس��تان خود و تمامي کالاهايي که امکان 
تأمين ارز 4200 توماني را دارند مطلع باشند. وزير صنعت، 
مع��دن و تج��ارت همچنين با بيان اينکه ثبات قيمت ها و 
آرامش نس��بي در بازار کالاهاي داخلي و وارداتي مس��تمر 
است، گفت: مايحتاج مصرفي مردم در ماه مبارک رمضان 

به ميزان مکفي تأمين شده است.

ثبات نسبي قيمت در ماه رمضان
کريم ياوري، مقام مسئول وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعي 
گفت: با تشکيل کارگروه ملي تسهيل و رفع موانع توليد در 
کشور و کارگاه هاي استاني مشکلات بنگاهاي مشکل دار کم 
شده است. به گزارش تسنيم وي گفت: مشکلات اقتصادي 
يک امر غيرطبيعي نيست. اما نياز است تا با همکاري همه 
دس��تگاه ها اين مش��کلات برطرف ش��ود. ياوري با اشاره به 
تشکيل کارگروه هاي تسهيل و رفع موانع توليد در استان ها 
گفت: رياس��ت اين کارگروه ها به عهده اس��تاندار است. وي 
افزود: با تشکيل کارگروه ملي تسهيل و رفع موانع توليد در 
کشور و کارگاه هاي استاني، مدت زمان رسيدگي به وضعيت 
بنگاه هاي اقتصادي مش��کل دار کاهش  يافته است. ياوري 
درباره آمار هاي شناسايي 1400 بنگاه اقتصادي مشکل دار 
گفت: کارگروه هاي رفع موانع توليد در سطح استاني و ملي 
تش��کيل ش��ده تا مشکلات بنگاه هاي شناسايي شده در هر 
استان در سطوح ملي و استاني بررسي شود. وي گفت: اين 
مش��کلات در دو قس��مت درون س��ازماني و برون سازماني 
قابل بررس��ي اس��ت. ياوري افزود: اين بنگاه هاي اقتصادي 

با مشکلاتي از جمله سرمايه در گردش، تعويق در پرداخت 
حق��وق کارگران، مش��کل در ف��روش محصول، تجهيزات 
فرسوده و عدم توانايي رقابت در بازار مواجه هستند. به اين 
مش��کلات بايد رکود، تحريم و قوانين دس��ت و پا گير را هم 
اضافه کرد. وي با اش��اره به حمايت از نيروي کار هم گفت: 
توانمندسازي بنگاه ها در جهت صيانت از نيروي کار و پايداري 
از توليد و حمايت از کارآفرينان در دس��تور کار هميش��گي 

وزارت کار قرار دارد.

۸ مشکل اساسي توليد اعلام شد

سایپا به دنبال توسعه همكاري علمي با مراكز دانشگاهي
مديرعامل گروه خودروسازي سايپا گفت: سايپا همکاري هاي خود 
با مراکز دانشگاهي را با هدف استفاده از دانش بومي و خلاقيت هاي 
محققان ايراني توس��عه مي دهد. به گزارش س��ايپا نيوز، محس��ن 
جهرودي در جريان ديدار با عضو هيات رئيس��ه مجلس، جمعي از 
اس��تادان دانش��گاهي، محققان مراکز علمي تحقيقاتي و تعدادي از 
دانش��جويان مقطع دکتراي تخصصي اظهارکرد: همکاري صنعت 
و دانشگاه بايد به سمتي برود که محصولات صنايع کشور به ويژه 
خودروس��ازي ب��ا همکاري و اس��تفاده از دان��ش روز مراکز علمي و 
پژوهشي توليد شود و اين صنايع در زمينه طراحي مدل هاي مديريتي 

از تجربيات دانش��گاهيان اس��تفاده کنند. وي افزود: امروزه استفاده 
از روش هاي نوين در حوزه بازاريابي و امور مش��تريان با اس��تفاده از 
دانش روز از جمله اموري اس��ت که بايد بيش از گذش��ته در صنايع 
خودروسازي مورد توجه قرار گيرد که مجموعه گروه سايپا با درک اين 
موضوع، به دنبال استقرار روش هاي نوين است. به گفته مديرعامل 
گروه خودروسازي سايپا اين مجموعه باتوجه به برنامه ريزي براي 
الگوبرداري از دانش روز جهاني، همکاري با برندهاي معتبر بين المللي 
و تلاش براي طراحي و س��اخت محصولات جديد مبتني بر دانش 
روز، در مسير تبديل شدن به يک خودروساز جهاني گام برمي دارد و 

لازمه اين امر را نيز توسعه همکاري با مراکز علمي و پژوهشي کشور 
مي داند. جهرودي همچنين به لزوم هم افزايي ميان صنعت و دانشگاه 
اش��اره کرد و گفت: دانش��گاهيان و محققان مراکز پژوهشي کشور، 
مدل هاي متنوعي را در عرصه مديريت و بنگاهداري از کشورهاي 
پيشرفته اقتباس کرده و با بومي سازي آنها، مشاوران مناسبي براي 
مديران کش��ور هس��تند که س��ايپا به دنبال استفاده از اين تجربيات 
است. در اين ديدار همچنين برخي از استادان دانشگاه ها و محققان 
مراک��ز علمي ب��ه بيان ديدگاه هاي خود در زمينه همکاري با صنعت 

خودروسازي پرداختند.

یک درصد از بازار منطقه در اختيار توليدكنندگان ایراني
عضو کميسيون صنايع و معادن مجلس، گفت: سهم ما از بازار 
کش��ورهاي منطقه تقريبا يک درصد اس��ت درحالي که حداقل 
بايد سهم توليدکنندگان ايراني 10 درصد باشد، کسب سهم در 
ب��ازار منطقه نياز به حمايت ه��اي دولت، برنامه ريزي، قوانين و 
آيين نامه هاي صادراتي دارد. حميد گرمابي در گفتگو با خانه ملت، 
درخصوص اهميت احيا صنايع و واحدهاي توليد کش��ور، اظهار 
داش��ت: برخي صنايع بزرگ در لوازم خانگي و س��اير صنايع در 
کشور حضور داشته اند که تبديل به برند شده بودند اما متاسفانه 
به دليل مديريت ها ناکارآمد اين واحدها در حال حاضر تعطيل و 
يا در حال تعطيل شدن هستند. عضو کميسيون صنايع و معادن 
مجلس با بيان اينکه در شرايط فعلي کشور که بايد نگاه و اتکا ما 

بيشتر به داخل باشد جاي اين موضوع وجود دارد که مشکلات 
اين واحدهاي صنعتي برطرف شود، گفت: قطعا در چنين صنايعي 
تعداد زيادي متخصص و کارگر ماهر حضور داشته اند که مي توان 
آنها را جمع و با استفاده از مديريت کارآمد و حمايت مالي مي توانند 
مجددا احيا و بازار داخلي را تامين کنند. اين نماينده مجلس با اشاره 
به اينکه تجربه نيروهاي انس��اني که در اين واحدهاي صنعتي 
فعاليت داش��ته اند، بس��يار ارزشمند اس��ت؛ اما متاسفانه در حال 
حاضر هيچ استفاده اي از آن نمي شود، ادامه داد: در لايحه بودجه 
اعتبارات��ي به ص��ورت کلي براي حمايت از صنايع مختلف ديده 
شده است؛ اما واحدهاي توليدي بزرگي که شرايط مناسبي ندارند 
نيازمند نگاه ويژه اي هستند. وي با تاکيد بر اينکه کارخانجاتي 

مانند امرسان و ارج سابقه بسيار زيادي دارند و عمدتا با مديريت 
کارآمد و حمايت مالي مخصوصا در ش��رايطي که بايد بيش��تر به 
توليد داخل اتکا داش��ته باش��يم، مي توانند مجددا نياز بازار کشور 
را جواب گو باشند، عنوان کرد: اغلب توليدکنندگان مي توانند نياز 
بازار داخلي را پاسخگو باشند، اگر کيفيت کالاي خارجي را 100 
درنظر بگيريم کيفيت کالاي توليدي کارخانه جات داخلي داراي 
برند 90اس��ت. اين نماينده مجلس با اش��اره به اينکه کشورهاي 
منطقه بيش از 300 ميليارد دلار بازار دارند، اضافه کرد: سهم ما 
از بازار کشورهاي منطقه تقريبا 1 درصد است درحالي که حداقل 
بايد سهم توليدکنندگان ايراني 10درصد باشد، کسب سهم در 
ب��ازار منطقه نياز به حمايت ه��اي دولت، برنامه ريزي، قوانين و 

آيين نامه هاي صادراتي دارد. عضو کميس��يون صنايع و معادن 
مجلس در پايان، خاطرنش��ان کرد: بازار منطقه در دس��ترس ما 
قراردارد اما تعامل سياس��ي، اجتماعي و اقتصادي با کش��ورهاي 
منطقه نيز اهميت دارد و بايد بتوانيم تعامل مناسب و دو سويه با 

همسايگان داشته باشيم تا از بازار آنها بهره لازم را ببريم.


